
21 501-32  Landbouw- en Visserijraad  

    

   Verslag van een schriftelijk overleg  

    

 

Binnen de vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit hebben de 

onderstaande fracties de behoefte vragen en opmerkingen voor te leggen aan de minister van 

Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit over de geannoteerde agenda van de Landbouw- en 

Visserijraad van 14 en 15 oktober 2019 (Kamerstuk 21 501-32, nr. 1198). 

 

De op 7 oktober 2019 toegezonden vragen en opmerkingen zijn met de door de minister van 

Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit bij brief van … toegezonden antwoorden hieronder 

afgedrukt.  

 

De voorzitter van de commissie, 

Kuiken 

 

Adjunct-griffier van de commissie, 

Goorden 
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 Vragen en opmerkingen van de leden van de SP-fractie 

 Vragen en opmerkingen van de leden van de PvdD-fractie 

II Antwoord / Reactie van de minister 

III Volledige agenda 

 

 

I  Vragen en opmerkingen vanuit de fracties 

 

[Knip] 

 

Vragen en opmerkingen van de leden van de PvdD-fractie 

 

Landbouwgif 

De leden van de Partij voor de Dieren-fractie vinden het van het grootste belang dat de 

minister inzet op een daadwerkelijke uitvoering van het voorzorgsprincipe als het om 

landbouwgif gaat. Afgelopen maand is Nederland wederom geconfronteerd met het verband 

tussen het gebruik van landbouwgif en de ziekte van Parkinson op relatief jonge leeftijd, in 

een uitzending van Zembla. Voor de minister kan dit overigens geen nieuws zijn, omdat de 

Gezondheidsraad al in 2014  voor dit verband waarschuwde. De toenmalige staatssecretaris 

van Infrastructuur en Milieu stelde in het algemeen overleg Gewasbeschermingsmiddelen van 

19 februari 2014: "Concreet neemt het kabinet het advies over en gaat voortvarend aan de 

slag." Deze leden zien anno 2019 nog steeds niks van die voortvarendheid terug en vinden het 





Het klopt dat de werkzame stof mancozeb in 2018 twee keer procedureel is verlengd. Dit is in 

lijn met artikel 17 van Verordening (EG) nr. 1107/2009. Er was in 2018 geen aanleiding om 

bezwaar te maken tegen deze procedurele verlengingen. Deze aanleiding is er nu wel. Ik 

verwijs uw Kamer daarvoor naar mijn brief van 15 oktober jl. over de vergadering van het 

SCoPAFF van oktober 2019. 

 

 

  

 Wil de minister zich hard maken voor een moratorium op mancozeb totdat een nieuwe 

beoordeling onomstotelijk heeft aangetoond dat er geen verband is tussen het gebruik van het 

middel en Parkinson bij telers, hun kinderen en omwonenden? Zo nee, erkent de minister dat 

zij dan niet in het belang handelt van boeren, hun kinderen en omwonenden, maar in het 

belang van de chemische industrie? 

 

 

 

 

 

Voor de herbeoordeling van mancozeb en andere soorten landbouwgif is het uiteraard wel 

noodzakelijk dat de gebruikte testmethoden voldoende zekerheid bieden met betrekking tot 

gezondheidsrisico’s. Zowel het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM), de 

European Food Safety Authority (EFSA) en de deskundigen in de uitzending van Zembla  

melden tekortkomingen van de huidige testmethoden en adviseren met klem dat 

noodzakelijke verbeteringen worden doorgevoerd. Deelt de minister de mening van de leden 

van de Partij voor de Dieren-fractie dat deze stappen noodzakelijk zijn om invulling  te geven 

aan het voorzorgsprincipe, dat in de Europese Unie geldt? Welke acties gaat de minister 

hierop ondernemen? 

 

Ik verwijs uw Kamer naar de antwoorden op de vragen van de leden Moorlag en Van Dijk 

over verband tussen landbouwgif en de ziekte van Parkinson. 

 

Ook glyfosaat wordt in verband gebracht met Parkinson. Nederland is één van de lidstaten die 

verantwoordelijk zal zijn voor de komende herbeoordeling van glyfosaat. Kan de minister 

toezeggen dat deze informatie over de gezondheidsrisico’s voor telers, hun kinderen en 

omwonenden meegenomen wordt in de komende herbeoordeling? 

 

De bevoegde autoriteiten, die de komende herbeoordeling van de werkzame stof glyfosaat 

uitvoeren, nemen alle relevante wetenschappelijke informatie uit zowel het ingediende dossier 

als uit de openbare literatuur mee. 

 

Tot slot zouden de leden van de Partij voor de Dieren-fractie graag willen weten wat de 

aanbevelingen waren die de Europese Commissie met betrekking tot de Afrikaanse 

varkenspest heeft gedaan op de ministeriële conferentie van september dit jaar. Deze leden 

vragen de minister deze aanbevelingen met de Kamer te delen. 

 

5.2.1 Woo




